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Zápis ze zasedání komise FCI pro Obedience - Riga, Lotyšsko 
 

Datum konání: 28. 07. 2024, 20:00 – 22:00 & 29. 07. 2024, 9:00 – 14:00 

Přítomní delegáti: 

Christian Steinlechner, A  (prezident) 
Hanspeter Jutzi, CH (vice prezident) 
Stasa Pardubsky, SLO (tajemník) 
Thalia Kalogeropoulou, GR 
Joanna Hewelt, PL 
Ton Hoffmann, NL (exec.gr.) 
Uwe Wehner, D (exec.gr.) 
Vilemina Kracikova, CZ (exec.gr.) 
Vladislava Akimova, LV (exec.gr.) 
Valentina Balli, I (exec.gr.) 
Martha Landin, S (exec.gr.) 
Carina Savander-Ranne, FIN (exec.gr.) 
Karin Lassmann, EST 
Maryna Nemchenko, UA (exec.gr.) 
Karin Durcanska, SK 
Stein Nergaard, N 
Nora Bartha (zást.) H 
Tomoko Sato, JP 
 

Omluvení delegáti:  
 
Rudy Cattrysse, B 
Ana Menčiūnienė, LT 
Javier Martinez Torres, E 
Christelle Nominé, F 
Palle Bergsoe, DK 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

1. Zahájení zasedání 

Pan Christian Steinlechner zahájil jednání komise ve 20:07 a navrhl, aby se všichni přítomní delegáti 

krátce představili. 

2. Schválení zápisu z minulého on-line jednání (16.4.2024)  

Schváleno jednohlasně. 

3. Schválení programu 

Schváleno jednohlasně. Delegáti byli dodatečně informováni o tom, že pan Clemente Grosso (I) se bude 

také účastnit zasedání, a to v pondělí, 29.07.2024 od 9:00, a přednese informace o plánovaném 

listopadovém školení rozhodčích. 

Zasedání bude ukončeno v pondělí, 29.07.2024, nejpozději v 15:00. Oběd je plánován na 14:00.  
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4. Vyhodnocení a poznámky k právě proběhnuvšímu MS FCI Obedience, které se konalo v Rize  

(Hoffmann, Akimova) 

Hlavní rozhodčí pan Ton Hoffmann informoval delegáty, že organizaci letošního MS FCI OBE shledává 

jako dobrou, bez velkých chyb. Pan Hoffmann však také navrhl, aby „open air“ mistrovství měla také 

svůj náhradní plán pro případ nepřízně počasí. Součástí tohoto plánu by měla být i eventualita, že by 

se finále konalo ve dvou kruzích místo jednoho (pokud by počasí bylo opravdu špatné).  

Někteří delegáti vyjádřili jistou nespokojenost s rozhodnutím předsednictva FCI, kdy byl na MS FCI OBE 

2024 umožněn start Ruským psovodům pod vlajkou Arménie a přáli by si stanovit jasnější důsledky do 

budoucna 

Na základě událostí, které vyvstaly během letošního MS, byl komisí sestaven seznam níže uvedených 

témat,  o kterých se bude diskutovat na nadcházejícím školení rozhodčích v listopadu 2024: 

❖ Kdo by měl reagovat v případě, kdy pes jde v průběhu skupinových cviků k jinému psovi – 

rozhodčí, ale který, pokud je v kruhu více rozhodčích?  

❖ Komise by měla prosazovat zpřísnění národních předpisů týkajících se agresivity psů, zejména 

při provádění skupinových cviků.  

❖ Pokud jde pes během skupinových cviků k jinému psovi, měl by být diskvalifikován – toto by 

mělo být specifikováno v MZŘ FCI OBE. 

❖ Rozhodčí by měli být více obezřetní k chování týmů mezi cviky nebo při vstupu do / při odchodu 

ze soutěžního prostoru. Psovodům by nemělo být třeba připomínat, že bouřlivé chování není 

povoleno. 

Hlavní rozhodčí, pan Hoffmann, a organizátorka, paní Akimova, sepíší zprávu o MS FCI OBE, a připojí 

fotky a oficiální výsledky. Tato zpráva pak bude součástí výroční zprávy pro FCI.  

5. Změny v dokumentu „ZKUŠEBNÍ ŘÁD & SMĚRNICE PRO SOUTĚŽE OBEDIENCE VE TŘÍDÁCH 1 & 2 & 

3“ od 1.1.2025 – Zpráva o komunikaci s předsednictvem FCI (Steinlechner) 

Pan Steinlechner informoval přítomné delegáty, že nová verze zkušebního řádu byla přijata ke 

schválení. FCI na tom bude pracovat během svého dalšího zasedání, které bude v září 2024.  

Na základě poznatků z MS FCI OBE 2024 a porovnání vybavení používaného i v jiných kynologických 

disciplínách bylo rozhodnuto, že následující body/změny budou ještě před konečným schválením 

předsednictvem FCI zapracovány do nové verze zkušebního řádu: 

✓ Velikost barelu bude změněna na 50x70 cm, tak aby v případě potřeby mohl být využíván 

stejný barel jako v Hoopers. 

✓ Pes, který v průběhu skupinových cviků půjde k jinému psovi, bude diskvalifikován! 
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6. Informace o mezinárodním školení rozhodčích, které je plánované na 2. – 3. listopadu 2024 v Itálii 

(paní Balli),a další nutné kroky před jeho konáním  

Na zvláštní žádost se zasedání zúčastnil pan Clemente Grosso, který delegátům poskytl následující 

informace: 

✓ Cena je garantována pro minimálně 50 osob.  Na základě toho delegáti souhlasili, že každá 

země může vyslat až čtyři účastníky (1 delegát + 3 další rozhodčí).   

✓ Převáděcí psi budou k dispozici pouze v sobotu, zbytek školení bude probíhat v konferenční 

místnosti.  

✓ Země / delegáti by měli dodat videa s prováděním cviků ve všech třech třídách, aby mohla být 

sdílena na školení – do 30.9.2024.  

7. Nadcházející Mistrovství světa FCI Obedience - 2025/2026/2027 

❖ 2025 – NORSKO – Pan Nergaard přednesl následující zprávu:  

o Jména navrhžených rozhodčích: 

▪ Norsko – Stein Nergaard – hlavní rozhodčí 

▪ Estonsko – Anne Tammiksalu 

▪ Norsko – zašle jméno rozhodčího v srpnu 

▪ Ukrajina – Maryna Nemchenko 

▪ Portugalsko – Eduarda de Sousa Pires (před finálním potvrzením musí pan 

Steinlechner kontaktovat portugalských kennel club 

o Data, uzávěrky a další informace by měly být zaslány delegátům v srpnu. Předběžná 

registrace bude cca 3 měsíce před samotným mistrovstvím (první týden v dubnu 

2025), konečná uzávěrka pro registrace jednotlivých účastníků bude cca 1 měsíc před 

mistrovstvím.  

❖ 2026 – ŠVÉDSKO – Paní Landin informovala o komunikaci se švédským kennel klubem:  

o Místo konání: Helsingborg, blízko Malmo, fotbalový stadion 

o Předpokládaný termín: 25. – 28. června 2026 

o Navrhovaní rozhodčí / země: 

▪ Švédsko – Marta Landin – hlavní rozhodčí 

▪ Švédsko 

▪ Švýcarsko  

▪ Česká republika – pan Lukáš Jánský 

▪ Slovensko (musí být ověřeno na slovenském kennel klubu) 

❖ 2027 – ? PORTUGALSKO -pan. Steinlechner vstoupí v jednání s portugalským kennel klubem a 

paní Eduardou de Sousa Pires, aby se ujistil, že přípravy probíhají. Komise bude po Portugalsku 

na svém dalším lednovém zasedání požadovat rámcový rozvrh ohledně dalších informací.  

❖ Budoucí pořadatelé – Itálie, Rakousko a Řecko vyjádřily zájem pořádat MS FCI OBE v dalších 

letech.   
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8. Krátká zpráva k „Představení nových a bezpečnějších překážek“ – bod z minulého zasedání ( pan 

Jutzi) 

Pan Jutzi představil vizi/nápad „magnetických překážek“. Delegáti nicméně mají za to, že zde není 

potřeba vytvářet novou „plnou“ překážku. Všichni souhlasili, že 2 laťkové překážky jsou do budoucna 

dobrým řešením.  

9. Změny v dokumentu „General regulations for participation in FCI Obedience World/Section 

Winner Championship Competitions“ od 1.1.2026 – (směrnice pro MS FCI OBE) diskuze a základní 

rozhodnutí  

✓ Mistrovství by mělo být posuzováno 2–4 rozhodčími. Je možné, aby se finále konalo ve dvou 

kruzích (počasí / jiné podmínky) a v takovém případě posuzují v každém kruhu pouze 2 

rozhodčí. 

✓ Pro usnadnění procesu registrace by měly být využívány formuláře Google. 

✓ Ohledně počtu účastníků MS FCI OBE byly diskutovány následující možnosti:  

▪ 100 účastníků – jako je to nyní (pouze 5 závodníků z každé země, místo 

doposud povolených 6); pokud bude povolen start rezervám, půjdou podle 

pořadí týmů (národů) v předchozím roce 

▪ 150 účastníků – individuální cviky budou probíhat ve 3 kruzích s celkem 6 

rozhodčími  

▪ 120 účastníků – tři dny kvalifikací s max 40 psy/den. Skupinové cviky by vždy 

byly ve stejný den jako individuální. 

 Nakonec se delegáti jednomyslně shodli, že se přistoupí k modelu 120 účastníků se 40 psy/den, 

takže kvalifikace budou probíhat od čtvrtka do soboty. Norsko se rozhodlo tuto možnost 

otestovat již v roce 2025. 

✓ Směrnice pro pořádání MS FCI OBE, která by měla být schválena předsednictvem FCI příští rok, 

by tak měla obsahovat pouze základní informace, aby nebylo třeba provádět časté změny. 

Všechny ostatní informace budou v příloze, kterou může pravidelně upravovat samotná 

komise.  Součástí této přílohy by měla mj. být i tabulka předpokládaných nákladů, což by mohlo 

pomoci budoucím pořadatelům. 

10. Harmonogram dalších jednání komise a kroky mezi nimi  

❖ Další jednáni f2f se bude konat v Norsku pod MS FCI OBE. Očekává se, že delegáti si naplánují 

odjez v úterý nebo v pondělí pozdě v noci, neboť v pondělí bude jednání celodenní.  

❖ Jednání exekutivní skupiny je plánováno na pátek večer před plánovaným školením rozhodčích 

(2. – 3. 11. 2024)  

❖ Byly stanoveny termíny pro 2 on-line schůzky před tím, než se komise sejde fyzicky, a to na:  

▪ 21.1.2025 v 18:00  

▪ 15.4.2025 v 18:00  
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11. Různé 

✓ Handicapovaní psi (např. pes se 3 nohama) – národní pravidla / rozhodnutí určí, zda takový pes 

smí soutěžit na lokálních soutěžích. Někteří delegáti zastávají názor, že takový pes by neměl 

startovat na MS FCI OBE a na soutěžích CACIOB.  

✓ 3.3 a 3.4 – pokud pes před zahájením cviku 3.4 nesedí, navrhuje se, aby steward mohl dát 

psovodovi povolení k 2. povelu, kterým by psa posadil.  

✓ Komise připraví seznam rozhodnutí / doporučení vzešlých z nadcházejícího mezinárodního 

školení rozhodčích (listopad 2024), který bude k dispozici pro zveřejnění na národních 

webových stránkách.  

✓ Paní Carina Ranne-Savander poděkovala celé komisi za ocenění za skvělou práci jako 

prezidentky komise, které obdržela při závěrečném ceremoniálu letošního MS FCI OBE. 

12. Závěr jednání 

Pan Christian Steinlechner ukončil jednání v 13:57 a vyslovil poděkování lotyšskému kennel klubu (LKF) 

za umožnění a organizaci zasedání komise a delegátům za jejich aktivní spolupráci v průběhu schůze.  

Zprávu předkládá: Kracíková Vilemína, delegát za ČR 
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